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                         Z E S P Ó Ł 
DS. WDRAŻANIA PROGRAMU 

 

 
 
  
 
  
 

Protokół 
z posiedzenia Zespołu ds. Wdrożenia Programu „Bezpieczna Gmina”  odbytego  
w dniu 10.05.2023 r. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Zespołu oraz zaproszeni goście.  

Wykaz osób biorących udział w spotkaniu zawiera lista obecności stanowiąca 
załącznik nr 1. 

Porządek posiedzenia przedstawiał  się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie protokołu z poprzedniego spotkania. 
2. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Solca 

Kujawskiego za 2022 rok.  
3. Przedstawienie informacji z działalności Ochotniczej Straży Pożarnej za okres 

12 miesięcy 2022 roku w zakresie ochrony przeciwpożarowej i ratownictwa 
drogowego.  

4. Posumowanie działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za 2022 rok. 

5. Przedstawienie sprawozdań z działalności w 2022 roku punktów 
konsultacyjnych: 

a. ds. rozwiązywania problemów alkoholowych, 
b. ds. przemocy w rodzinie, 
c. ds. przeciwdziałania narkomanii. 

6. Informacja za 2022 rok z działalności 100. Drużyny WOPR. 
7. Informacja na temat uchodźców z terenu Ukrainy przebywających w gminie 

Solec Kujawski. 
8. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski. 
9. Zakończenie posiedzenia. 

 
Porządek posiedzenia stanowi załącznik nr 2. 

 
Ad.1.Spotkanie otworzyła Burmistrz Solca Kujawskiego p. Teresa Substyk. Po 
przywitaniu wszystkich obecnych, przedstawiła proponowany porządek obrad, który 
został przyjęty bez uwag.  

    Omówienie poprzedniego posiedzenia stanowi załącznik nr 3. 

    Ad.6 Jako pierwszy głos zabrał Prezes Rejonowego Wodnego Ochotniczego 
Pogotowia Ratunkowego p. Roman Guździoł, który przedstawił swojego następcę na 
stanowisku kierownika 100.drużyny WOPR p. Szymona Winieckiego. Następnie 
przedstawił informacje z przebiegu akcji letniej na administrowanym terenie.  Stanica 
SALINA była czynna od 1 lipca do 31 sierpnia. 
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 W tym czasie ratownicy WOPR pełnili  62 dyżury nad Wisłą i przepracowali 744 
godziny. W tym okresie zabezpieczali między innymi: 

a. Międzynarodowy Spływ Kajakowy Drwęca-Wisła, 

b. Powiatowy zlot ZHP, który odbył się na terenie stanicy „Salina”.  

Przez okres pełnienia dyżurów, czynna była wypożyczalnia kajaków oraz 
organizowano przewozy ludzi przez Wisłę. 

Całość informacji przedstawionej przez p. Guździoła zawiera załącznik nr 4 do 
protokołu.   

Ad.2.Stan bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Solca Kujawskiego za 
2022 rok przedstawił pełniący obowiązki Komendanta Komisariatu Policji w Solcu 
Kujawskim nadkomisarz  p. Tomasz Piasecki.  

Zgodnie z przedstawioną informacją w okresie 2022 roku na terenie Solca 
Kujawskiego zanotowano ogółem 323 przestępstwa z ogólną wykrywalnością w 
wysokości 83,38 %. 

W analizowanym okresie odnotowano między innymi następujące przestępstwa: 

a)  3 uszkodzenia ciała – wykrywalność 100 %, 
b) 24 kradzieże mienia – wykrywalność 61,54,%, 
c) 30 kradzieży z włamaniem – wykrywalność 80 %, 
d) 2 przestępstwa rozbójnicze - wykrywalność 100 %, 
e) 14 uszkodzeń mienia – wykrywalność 71,43 %, 
f) 1 zdarzenie z kategorii bójki i pobicia – wykrywalność 100 %, 
g) 50 spraw z kategorii przestępstw narkotykowych – wykrywalność 97,8  %                         
h) 1 kradzież pojazdu – sprawców nie wykryto. 

  
W 2022 roku zatrzymano 122 osoby na gorącym uczynku oraz 29 osób 

poszukiwanych listami gończymi. W okresie tym przeprowadzono 2234 interwencje 
ogółem oraz 27 interwencji domowych. 

W tym czasie soleccy policjanci: 

a. wylegitymowali ogółem 6912 osób, 

b. pouczyli 2151 osób,  

c. nałożyli 822 mandaty, 

d. sporządzili 184 wnioski o ukaranie do sądu 

e. zanotowali 150 wykroczeń drogowych. 

Szczegółową treść informacji przedstawionej przez p.o. komendanta Komisariatu 
Policji w Solcu Kujawskim zawiera załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad.3. Informację z działalności Ochotniczej Straży Pożarnej za okres 2022 roku 
przedstawił Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej p. Mariusz Wawerka. 

 W okresie od 01.01.2022 do 31.12.2022 roku na ogólną liczbę  320 wyjazdów 
zanotowano między innymi: 

a. 24 wyjazdy do pożarów traw i lasów, 
b. 38 wyjazdów do wypadków drogowych, w tym 32 wyjazdy do wypadków na 

drodze krajowej nr 10,   
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c. 26 wyjazdów do działań poza terenem gminy, 
d. 17 razy pomagano Pogotowiu Ratunkowemu, 
e. pozostałe działania (miejscowe zagrożenia) to: usuwania złamanych konarów 

drzew, zerwanych dachów, pożary strychów, mieszkań, przegląd systemów 
alarmowych, czujników tlenku węgla. 

W okresie od miesiąca czerwca do końca sierpnia 2022 roku zgodnie z zaleceniem 
Komendanta Miejskiego PSP w Bydgoszczy prowadzono akcje „Bezpieczny Akwen”. 
Terenem działania objęte zostały rzeka Wisła oraz pozostałe zbiorniki wodne na 
terenie gminy Solec Kujawski. Akcje patrolowe prowadzone były wspólnie z solecką 
100. drużyną  WOPR i odbywały się w każdą sobotę, niedzielę i dni świąteczne. 
Młodzież zrzeszona w Młodzieżowych Drużynach Pożarniczych wzięła udział 
w eliminacjach miejskich Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej 
i Ogólnopolskiego Konkursu Plastycznego „Młodzież Zapobiega Pożarom”. 

Szczegóły informacji przedstawionej przez p. Mariusza Wawerkę zawiera załącznik 
nr 6 do protokołu.  

Ad.4. Informację z działalności  w 2022 roku Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych przedstawiła Przewodnicząca GKRPA p. Magdalena Rudna 
- Plewa. W 2022 roku odbyło się 27 posiedzeń komisji, do której wpłynęło 27 
wniosków o wszczęcie procedury o zastosowaniu wobec osoby uzależnionej od 
alkoholu obowiązku poddania się leczeniu w zakładzie lecznictwa odwykowego.  

W okresie 2022 roku: 

 skierowano do Sądu Rejonowego 14 wniosków o wszczęcie postępowania 
w sprawie obowiązku podjęcia leczenia odwykowego; 

 komisja zaopiniowała 11 wniosków o wydanie zezwoleń na sprzedaż lub 
podawanie napojów alkoholowych pod względem zgodności lokalizacji 
punktów sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w 
miejscu lub poza miejscem sprzedaży zgodnie z Uchwałami Rady Miejskiej; 

 przeprowadzono 45 rozmów interweniująco-motywujących z osobami 
zgłoszonymi do GKRPA podczas 62 grup roboczych; 

 skierowano na badania do biegłych sądowych w celu wydania opinii w 
przedmiocie uzależnienia 23 osoby, z czego badaniu poddały się 4 osoby; 

 5 osób podjęło działania w kierunku rozpoczęcia leczenia odwykowego. 

Treść przedstawionej informacji przez p. Rudną – Plewa zawiera załącznik nr 7 do 
protokołu. 

Ad.5. Sprawozdanie z działalności Punktów Konsultacyjnych działających na terenie 
Solca Kujawskiego przedstawiła przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego 
p. Wiesława Nyc.  

    Na terenie Solca Kujawskiego Punkty Konsultacyjne mieszczą się w budynku 
Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej przy Placu Jana Pawła II 4  

a. Punkt Konsultacyjny dla Osób z Problemami Alkoholowymi. 

Podstawowym celem działania Punktu jest udzielanie klientom rzetelnych, 
fachowych informacji na temat choroby alkoholowej oraz możliwościach 
i  formach terapii, w tym także motywowanie do podjęcia leczenia oraz 
wsparcia. 
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W Punkcje dyżury pełnili: 

 Terapeuta uzależnień – raz w tygodniu po 3 godziny: 

  Psycholog – raz w tygodniu po 3 godziny, 

 Psychiatra – raz w tygodniu po 3 godziny 

W 2022 roku w Punkcie Konsultacyjnym: 

 instruktor terapii udzielił 25 osobom 59 porad; 

 psycholog udzielił 108 porad dla 72 osób; 

 psychiatra udzielił 97 porad psychologicznych 43 osobom. 

b. Punkt Konsultacyjny do Spraw Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. 

Celem działalności Punktu jest udzielenie niezbędnej wiedzy i informacji na temat 
przemocy, udzielenie porad prawnych oraz pomocy w formułowaniu pism 
urzędowych ofiarom przemocy. 

W Punkcje dyżury pełnili: 

 Psycholog - raz w tygodniu po 3 godziny w godzinach popołudniowych; 

 Kurator zawodowy - raz w tygodniu po 3 godziny w godzinach 
popołudniowych. 

W punkcje ogółem udzielono 171 porad 136 osobom, z czego psycholog 
udzielił 108 porad, a kurator udzielił 63 porady. 

c. Punkt Konsultacyjny ds. Przeciwdziałania Narkomanii 

Celem funkcjonowania Punktu było prowadzenie profilaktycznej działalności 
informacyjnej i edukacyjnej w zakresie przeciwdziałania narkomanii. W Punkcje  
udzielono 8 konsultacji, z których skorzystało 4 uczniów i 1 rodzić. W okresie od 
stycznia do grudnia z wyłączeniem wakacji prowadzono profilaktyczne działania w 
ramach przeciwdziałania narkomanii dla uczniów i dzieci przedszkolnych wraz 
z rodzicami. W szkołach zrealizowano 136 godzin poradnictwa, natomiast 
w przedszkolach 44 godziny. 

Całość przedstawionej informacji zawiera załącznik nr 8 do protokołu. 

Informację zawierającą charakterystykę przemocy w rodzinie w gminie Solec 
Kujawski na podstawie danych Zespołu Interdyscyplinarnego  przedstawiła 
przewodnicząca Zespołu p. Wiesława Nyc. Całość informacji zawiera załącznik nr 
9 do protokołu. 

Ad.7. Informacje dotyczącą przebywania na terenie gminy Solec Kujawski uchodźców 
z Ukrainy przedstawił sekretarz zespołu p. Waldemar Fojt. 

Wg stanu na dzień 27 kwietnia 2023 roku : 

 Złożonych zostało 410 wniosków o świadczenia pieniężne na zapewnienie 
zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy; 

 Od Wojewody otrzymano na ten cel 2.143.039,99 zł, z czego 254.506,66 
zwrócono na konto Urzędu Wojewódzkiego; 

 Wnioskodawcom wypłacono 1.875.760,00 (z tytułu zapomóg pieniężnych) 

 Kwota niewykorzystana 12.773,93 zł; 
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 Liczba osób zakwaterowanych na podstawie rozpatrzonych wniosków 517. 

W 2022 roku nadano 685 numerów PESEL, natomiast do 08.05.2023 roku zostały 
nadane 53 numery PESEL. 

 Informacje przedstawioną przez p. W. Fojt zawiera załącznik nr 10 do protokołu.   

Następnie informacje na temat dzieci i młodzieży z Ukrainy uczęszczających do 
soleckich szkół po kolei przedstawili przedstawiciele szkół: 

a. Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 4 p. Piotr Dylewski poinformował, że do 
szkoły uczęszcza 55 uczniów z terenu Ukrainy, w tym 40 dzieci to uchodźcy 
wojenni. 

  Trudności z jakimi mają do czynienia uczniowie z Ukrainy to przede wszystkim: 

- bariera językowa, 

- brak spójności w wykonywaniu podjętych ustaleń, 

- niska frekwencja na zajęciach. 

W ocenie dyrektora szkoła ma utrudniony kontakt z rodzicami, którzy często nie 
przychodzą na zebrania klasowe. W celu pomocy uczniom zostały zorganizowane 
dodatkowe zajęcia z języka polskiego z podziałem na grupy, dzieci otrzymują 
darmowe obiady od sponsorów. Szkoła zatrudniła tłumaczy a program został 
dostosowany do wymagań edukacyjnych uczniów.  

 Informacja przedstawiona przez p. P. Dylewskiego zawiera załącznik nr 11. 

b. p. Marlena Siemianowska pedagog specjalny ze Szkoły Podstawowej nr 1 
poinformowała, ze w Szkole Podstawowej Nr 1 uczniowie z Ukrainy 
wykazują: 

- problemy z systematycznym uczęszczaniem do szkoły, 

- spóźniają się na zajęcia, 

-brak przygotowania do zajęć oraz brak zainteresowania ich przebiegiem. 

Dodatkowo obserwuje się brak zainteresowania ze strony rodziców sytuacją szkolną 
dzieci. W tym celu szkoła wprowadziła następujące działania; 

- rozmowy z uczniami i ich rodzicami, 

- spotkanie z policjantem (pogadanka na temat zagrożeń w Internecie 
i odpowiedzialności za pisanie obraźliwych informacji w Internecie. 

Informacja przedstawiona przez p. Siemianowska stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 

c. Dyrektor Z S O i Z p. Katarzyna Wolińska poinformowała, że w roku 
szkolnym 2021/2022 przyjęto do Liceum Ogólnokształcącego 14 uczniów. 
Przy przyjęciu do szkoły zadbano, by uczniowie i opiekunowie otrzymali w 
języku ukraińskim instrukcje logowania do dziennika elektronicznego. 
Wszyscy uczniowie dostali podstawową wyprawkę szkolnąm.in. zeszyty, 
długopisy, ołówki, teczki. Od 28.03.2022 dla uczniów klas I i II utworzono 
oddział przygotowawczy, co pozwoliło im zdobywać wiedzę w swoim tempie. 

Informację przedstawioną przez p. K. Wolińską zawiera załącznik nr 13 do protokołu. 
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Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokółował: W. Fojt                          Teresa Substyk 

Solec Kuj. 10.05.2023 r.                  Przewodnicząca zespołu 


